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Forslag til lov om ændring af  lov om økologisk 
jordbrugsproduktion. (Udskydelse, af  lovrevi- 
sion). 

Af Henning Nielsen (S) og Gade (SF) m.fl. 
(Fremsat 2/2 90. Første behandling 23/2 90. 

Betænkning 4/4 90. Anden behandling 19/4 
90). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

(Der åbnes for afstemning). 

Formanden: 
Der skønnes at være fejl i systemet. Skal vi 

I tage afstemningen om? Må jeg bede om, at man 
overvejer sin indtrykning. 

Jeg kan høre på tilkendegivelserne i salen, at 
der er nogen usikkerhed. Må jeg bede om, at 
man en sidste gang kontrollerer sin stemmeaf- 
givning. (Munterhed). 

Ganske vist åbner Tivoli i dag, men vi behø- 
ver ikke at tage forskud ved denne brug af illu- 
minationen her i Tinget. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 100 stemmer (S, KF, SF, V, RV, 
CD, KRF og Hugo Holm (UP)) mod 11 (FP). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

13) Tredje behandling af lovforslag nr. L 206: 
Forslag til lov om ændring af  lov om tilskud til 

vikarordninger inden for jordbruget. 
Af Erling Christensen (S) m.fl. 
(Fremsat 16/3 90. Første behandling 4/4 90. 

Betænkning 18/4 90. Anden behandling 24/4 
90). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Erling Christensen (S): 
I den betænkning, lovforslaget har foranledi- 

get, giver et mindretal udtryk for, at man ved 
lovforslagets anden behandling vil redegøre 
nærmere for sin stilling. Det blev der ikke gjort. 

Men da det nævnte mindretal talte pænt om 
lovforslaget, men i øvrigt ville afvise det, ikke 
på grund af indholdet, men på grund af nogle 
besparelser, synes jeg, at det kunne være inter- 
essant, nu da der er flertal for lovforslaget, at de 
nævnte partier gav udtryk for deres stilling og- 
så. 

Selv om landbrugsministeren ikke er her i 
dag, kan det godt være, at han læser Folketin- 
gets forhandlinger, og så synes jeg, det skal si- 
ges her, at det lovforslag, som han har nævnt at 
han vil fremsætte i næste folketingssamling, vil 
det være væsentligt at få lavet hurtigt, således at 
den høring, der skal foretages, hurtigt kan kom- 
me i gang. Ikke alene landbrugets hovedorga- 
nisationer, men også de 49 vikarordningers 
brugere og ansatte skal have mulighed for at 
give deres svar på høringen, som jeg så antager 
at ministeren vil være i god tid med. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 57 stemmer (S, SF, CD og KRF) 
mod 53 (KF, V, FP, RV og Hugo Holm (UP)). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

14) Tredje behandling af lovforslag nr. L 79: 
Forslag til lov om ændring af lægeloven. (Fag- 

lig bedømmelse af  ansøgere til overlægestillin- 
ger). 

Af sundhedsministeren (Elsebeth Kock-Pe- 
. tersen). 

(Fremsat 29/11 89. Første behandling 11/1 
90. Betænkning 19/4 90. Anden behandling 
24/4 90). 
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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 99 stemmer (S, KF, SF, V, RV, 
CD, KRF og Hugo Holm (UP)) mod 11 (FP). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

15) Anden (sidste) behandling af  beslutningsfor- 
slag nr. B 25: 

Forslag til folketingsbeslutning om gratis me- 
dicin til epilepsipatienter. 

Af Qvist Jørgensen (S) og Birgitte Husmark 
. (SF) m.fl. 

(Fremsat 8/11 89. Første behandling 1/12 
89. Betænkning 19/4 90). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Ændringsforslaget sattes først til forhand- 
ling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Ændringsforslaget 
vedtoges uden afstemning. 

Forslaget som helhed sattes derefter til for- 
handling. 

Forhandling 

Qvist Jørgensen (S): 
Vi vil nu om lidt se, at et forholdsvis spinkelt 

flertal vil afgøre, at ca. 31.000 kronisk syge epi- 
leptikere ikke får gratis epilepsimedicin. Folke- 
tingets flertal vil vise, at man ikke er interesse- 
ret i de kronisk syges udgifter til medicin. 

Et af argumenterne imod har været, at det vil 
være usolidarisk over for andre kronisk syge at 
indføre gratis medicin på ét område; men det 
reelle er jo, at flertallet slet ikke vil yde tilskud 
til selv meget begrænsede og veldefinerede 
grupper af kronisk syge. Det finder vi forslags- 
stillere er meget beklageligt. 

Vi finder det især beklageligt, at borgerne -  
og herunder naturligvis især epilepsipatienter- 
ne -  er søgt vildført af især Fremskridtspartiets 
repræsentanter. Jeg citerer fra Ekstra Bladet 
den 29. juli 1989: 

»Fremskridtspartiet er også parat til at frita- 
ge epileptikerne for 800 kr.s-reglen, hvis bare 
der er sikkerhed for, at medicinen ikke kan mis- 
bruges.« 

Og videre: »Vores politik er, at hvis folk er 
syge, skal de behandles gratis. Derfor skal der 
heller ikke være forskel på sukkersyge og epi- 
leptikere.« 

Og videre i citatet: »Jeg har en stærk mistan- 
ke om, at mange læger indlægger deres patien- 
ter, når de kan se, at de ikke har råd til deres 
medicin, og så ryger besparelsen jo ad Pom- 
mern til.« 

Altså nogle klare dokumentationer for, at 
Fremskridtspartiet har sagt ét i begyndelsen og 
siger noget andet, når vi kommer frem til mål- 
stregen. 

Det kan desværre ikke udelukkes, at fejlagti- 
ge oplysninger fra Sundhedsstyrelsen har givet 
den gratis epilepsimedicin dødsstødet her i 
Folketinget. Sundhedsstyrelsen påstår, at den 
ikke vil udelukke misbrug af enkelte epilepsi- 
lægemidler. En af Danmarks førende epilepsi- 
læger, Mogens Dam fra Hvidovre Hospital -  og 
det er ligeledes et udsagn fra Dansk Epilepsi- 
forening -  har klart understreget over for Sund- 
hedsudvalget, at der ikke kan finde medicin- 
misbrug sted i forbindelse med epilepsi. 

At give landets ca. 31.000 epilepsipatienter 
med et stort medicinbehov gratis medikamen- 
ter ville have været et fremskridt. Men også , 
denne gruppe er nu henvist til at afvente et an- 
det politisk flertal. 

Mimi Jakobsen (CD): 
Uanset, at der var nogen mumlen i salen un- 

der hr. Qvist Jørgensens indlæg, og at koncen- 
trationen måske ikke i første omgang rettede 
sig mod hr. Qvist Jørgensens indlæg, vil jeg nu 
godt advare hr. Qvist Jørgensen imod at tro, at 


